
Θέμα : Επιτροπή παρακολούθησης και συντονισμού των δικαστικών εκκρεμοτήτων

για την Ολυμπιακή προετοιμασία

I. Εισαγωγικά

1. Η επιτροπή άρχισε, αμέσως μετά τον ορισμό των μελών της, τις εργασίες της 

στις 29.1.2001. Στη συνεδρίαση συζητήθηκε και αποφασίστηκε ο τρόπος δουλειάς της 

και συντάχθηκε πίνακας με τις εκκρεμείς δίκες ενώπιον του Συμβουλίου της Επικράτειας 

και με τα διατάγματα, των οποίων δεν έχει ολοκληρωθεί ακόμη η επεξεργασία.

2. ΕΙ επιτροπή ασχολήθηκε με την προετοιμασία όλων των υποθέσεων, εξέτασε 

όμως εκτενώς όλες τις παραμέτρους των: α) πέντε αιτήσεων ακυρώσεως κατά της ΚΥΑ 

των Υπουργών ΠΕΧΩΔΕ και Πολιτισμού για την έγκριση των περιβαλλοντικών όρων 

στο έργο «Τμήμα Ολυμπιακού Δακτυλίου από Λεωφόρο Συγγρού μέχρι κόμβοι Σίδερα 

Χαλανδρίου, ανισόπεδοι κόμβοι Φάρου Ψυχικού, Αγίας Βαρβάρας και Φιλοθέης», και β) 

της αίτησης ακυρώσεως κατά της ΚΥΑ των Υπουργών ΠΕΧΩΔΕ, Πολιτισμού και 

Εμπορικής Ναυτιλίας για την έγκριση των περιβαλλοντικών όρων στο έργο Ανισόπεδος 

Κόμβος στη συμβολή των Λεωφόρων Κηφισού και παραλιακής Ποσειδώνος. Οι αιτήσεις 

αυτές επρόκειτο να συζητηθούν την 11η Ιανουάριου.

II. Προδιαγραφές της προετοιμασίας

1. Με το σημείωμα επιχειρείται η ανάδειξη των προβλημάτων που σχετίζονται 

κατά σειρά με: α) τη νόμιμη επεξεργασία των υποθέσεων της Ολυμπιακής 

Προετοιμασίας για την έκδοση των αναγκαίων πράξεων, β) την οργάνωση του φακέλου 

των υποθέσεων, τη σύνταξη του υπομνήματος και την υποβολή τους στο Δικαστήριο, γ) 

την άσκηση παρέμβασης, δ) την επαφή με τους εισηγητές της υπόθεσης, την επεξεργασία 

και το συντονισμό της υποστήριξης, την κατανομή των θεμάτων γι’ αυτήν, τη 

συντονισμένη και σοβαρή παρουσίαση των θέσεων του Δημοσίου στη συζήτηση της 

υποθέσεως, και ε) τη σύνταξη και την υποβολή υπομνήματος. Στα προβλήματα αυτά 

πρέπει να προστεθούν και οι αναγκαίες επαφές για την καλύτερη προώθηση των θέσεων 

του Δημοσίου.

2. Η οριακή πλειοψηφία για τη νομιμότητα της αρμοδιότητας των Υπουργών 

ΠΕΧΩΔΕ και Πολιτισμού στις υποθέσεις της Κηφισίας υπογραμμίζει τις μεγάλες



δυσχέρειες και καθιστά ανάγλυφη την ανάγκη, να καταβάλλεται ιδιαίτερη προσοχή για 

την προετοιμασία και την υποστήριξη των υποθέσεων και να επιδεικνύεται η 

επιβαλλόμενη σοβαρότητα. Πέρα από κάθε ωραιοποίηση ή δραματοποίηση, η εικόνα 

που σκιαγραφείται παρακάτω ανταποκρίνεται στην πραγματικότητα και δίνει το μέτρο 

της δουλειάς και της έντασης της παρακολούθησης, που επιβάλλεται για την επιτυχή 

έκβαση των δικών, δεδομένου ότι τα χρονικά περιθώρια τείνουν να γίνουν ασφυκτικά.

III. Υποθέσεις των κόμβων Κηφισίας και Κηφισού

1. Στη συνέχεια παρουσιάζονται οι ενέργειες για τις υποθέσεις των κόμβων της 

Κηφισίας και του Κηφισού. Στη συνάντηση της επιτροπής της 29ης Δεκεμβρίου 

αποφασίστηκε να παρέμβει η «Αθήνα 2004», και την 31η Δεκεμβρίου 2001 κατατέθηκαν 

οι παρεμβάσεις. Προκειμένου να ενισχυθεί η καλύτερη υποστήριξη των υποθέσεων, 

αποφασίστηκε να προσληφθούν ως εξωτερικοί δικηγόροι της «Αθήνα 2004» για την 

πρώτη υπόθεση ο καθηγητής Επαμεινώνδας Σπηλιωτόπουλος και για τη δεύτερη ο 

Χριστόφορος Αργυρόπουλος.

2. Στις 8.1.2002 οι εκπρόσωποι του Δημοσίου και οι δικηγόροι της «Αθήνα 

2004» συνάντησαν τους εισηγητές των υποθέσεων, παρουσία και των δικηγόρων των 

αντιδίκων, και συζήτησαν διεξοδικά όλες τις πτυχές τους και υποστήριξαν τις θέσεις του 

Δημοσίου. Ως κρισιμότερο ζήτημα αναδείχθηκε η αρμοδιότητα των υπουργών ΠΕΧΩΔΕ 

και Πολιτισμού για την έκδοση των σχετικών πράξεων.

3. Την 9η Ιανουάριου 2002 έγινε συνάντηση της επιτροπής, με τη συμμετοχή 

όλων των εκπροσώπων του Δημοσίου και των εξωτερικών δικηγόρων. Στη συνάντηση 

ορίστηκαν αυτοί που θα αγορεύσουν στο ακροατήριο με την ακριβή κατανομή των 

θεμάτων, και συμφωνήθηκαν με σαφήνεια οι θέσεις που θα υποστηριχτούν.

4. Στη συζήτηση ενώπιον της Ολομέλειας του ΣτΕ (11 Ιανουάριου 2002) για τους 

κόμβους της Κηφισίας και του Κηφισού, ο εκπρόσωπος του ΥΠΕΧΩΔΕ παρέκκλινε από 

τα συμφωνηθέντα στη συνάντηση της Επιτροπής της 9.1.2002, προκαλώντας δυσάρεστες 

εντυπώσεις και σύγχυση για τις θέσεις της διοίκησης.

5. Στη συνέχεια συντάχθηκε σχέδιο υπομνήματος από τον Επ. Σπηλιωτόπουλο, το 

οποίο οριστικοποιήθηκε σε συνεργασία των μελών της επιτροπής μαζί του.
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6. Στη διάσκεψη του Δικαστηρίου της 18 Ιανουάριου 2002, μετά από έντονη 

συζήτηση επικράτησε οριακά (με 14 ψήφους υπέρ και 13 κατά) η άποψη για την 

απόρριψη του κρίσιμου λόγου που σχετίζεται με την αρμοδιότητα των υπουργών 

ΠΕΧΩΔΕ και Πολιτισμού. Απομένει τώρα να συζητηθούν οι υπόλοιποι λόγοι στη 

διάσκεψη που θα γίνει τη μεθεπόμενη εβδομάδα 4-8.2.2002. Κατά την αντικειμενική 

εκτίμηση των δεδομένων οι άλλες αιτήσεις που προβάλλονται θα απορριφθούν.

7. Στη διάσκεψη για την υπόθεση του κόμβου του Κηφισού, που έγινε και αυτή 

την 18.1.2002, το Δικαστήριο ασχολήθηκε μόνο με το παραδεκτό της αίτησης 

ακυρώσεως, ενώ οι λόγοι θα συζητηθούν τη μεθεπόμενη εβδομάδα 4-8.2.2002. Και στην 

υπόθεση αυτή αναμένεται, κατά αντικειμενική εκτίμηση να απορριφθεί, και μάλιστα 

ευχερώς, η αίτηση.

IV. Επεξεργασία διαταγμάτων

1. Στο Συμβούλιο της Επικράτειας εκκρεμούν προς επεξεργασία τα προεδρικά 

διατάγματα για τα ολυμπιακά έργα του Αγίου Κοσμά, του Φαληρικού Δέλτα και του 

Ιππικού Κέντρου.

2. Η επεξεργασία προχώρησε μόνο για το πρώτο. Ως προς τα άλλα δύο, οι 

εισηγητές ζήτησαν διευκρινίσεις και συμπληρωματικά στοιχεία από το ΥΠΕΧΩΔΕ και 

το Υπουργείο Πολιτισμού. Τα στοιχεία υποβλήθηκαν και αναμένεται να προχωρήσει η 

επεξεργασία την επόμενη εβδομάδα 28.1 -1.2.2002.

3. Ως πρόσθετο πρόβλημα προέκυψε η ανάγκη οριοθέτησης δύο ρεμάτων στο 

Ιππικό Κέντρο. Το ΥΠΕΧΩΔΕ ανέλαβε να προχωρήσει στην οριοθέτηση από τώρα, 

ανεξαρτήτως του αν το Δικαστήριο εξετάσει το ζήτημα.

2. Μετά την πρώτη επεξεργασία δεν αποκλείεται, τα τρία διατάγματα θα 

εισαχθούν στη μείζονα σύνθεση του Ε ' Τμήματος, προκειμένου να εξετασθεί, κατά 

τρόπο ενιαίο, η συμβατότητά τους με το κοινοτικό δίκαιο (χωροθέτηση με νόμο -  

δυνατότητα ακρόασης των πολιτών). Καταβάλλεται προσπάθεια να ξεπερασθεί το 

πρόβλημα, για να εξοικονομηθεί χρόνος.
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